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Acta de la sessió Ordinari del Ple  

 

Núm. de la sessió: 13 

Data: 20 de novembre de 2013 

Horari: de 19.00-  23.10  hores 

Lloc: Sala Ple  

  

Hi assisteixen: 

  

Llista d’assistents 

FORS GARCIA, ESTANISLAU – alcalde 

VINYES VILA, RAMON – tinent d'alcalde  

QUINTERO ARAGON, MARIA BELEN - tinent d'alcalde 

FONTBONA ARBOS, SANTIAGO - tinent d'alcalde 

ESTRADA OCAÑA, LORENA - tinent d'alcalde – excusa la seva assistència  

ACERO CHERTA, ALEJANDRO - tinent d'alcalde 

PASCUAL RODRIGUEZ, ROMAN – regidor  

MIR JULIÀ, SUSANNA – regidora 

REAL IGLESIAS, SORAYA - regidora 

LLODRA NOGUERAS, JUAN MIGUEL – regidor  

ALMANSA ARAGON, JUAN JOSE - regidor 

ILLESCAS SÁNCHEZ, MARIA ISABEL - regidora 

BALLIU TENAS, MARIA ASSUMPCIÓ - regidora 

ROIG CASAS, ISABEL - regidora 

LOPEZ NAVARRO, JOSEP ANTONI - regidor 

MORENO NOGUÉ, ANNABEL - regidora 

CALDEIRA BACARDIT, DAVID - regidor  

ICARDO PAREDES, TERESA - secretaria per delegació  

  

  

1.- Aprovar actes sessions anteriors de data 16 d’octubre i 7 de novembre de 
2013.-  

  

La secretària llegeix els esborranys de les actes de les sessions anteriors, del dia 16 d’octubre i 
7 de novembre de 2013. L’acta  de data 7 de novembre s’aprova per unanimitat dels assistents. 
I en l’acta de data 16 d’octubre el grup municipal d’ICV s’abstenen perquè van demanar una 
transcripció literal i no se’ls ha donat resposta. 
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2.- Aprovar provisionalment el Pla de millora urbana de la parcel·la 3 de la 
urbanització  Valldegata Draper.- 

  

El tinent d’alcalde Sr. Fontbona dóna compte de la següent proposta d’acord: 

  

Vist el Decret de 26 d’agost de 2013, pel qual es va aprovar inicialment del Pla de millora 
urbana per a la ordenació de volums de la parcel·la 3a de la Urbanització de Valldegata Draper, 
presentat en data 14 de juny de 2013 per la societat Transformaciones Metalúrgicas SAU 
(TRANSMESA). 

  

Atès que l’expedient ha estat exposat al públic durant el termini d’un mes i que en el tràmit 
d’informació pública ha presentat escrit d’al·legacions el Sr. Joan Ramon Domènech Montagut, 
actuant en representació de l’empresa Transformaciones Metalúrgicas SAU (RE 9097). 

  

Vistos els informes favorables emesos per l’arquitecte municipal  i la TAG del servei, de dates 
18 d’octubre de 2013 i 8 de novembre de 2013, dels quals es desprèn que la documentació i 
escrits presentats, no suposen cap modificació tècnica substancial al document aprovat 
inicialment, en tant que es manté l’ocupació fixada i s’amplia l’edificabilitat, però sempre dins 
els paràmetres urbanístics permesos i, en conseqüència, es correspon estimar l’escrit 
d’al·legacions presentat i incorporar el que s’hi determina, així com el plànol que s’hi adjunta. 

  

Vist que és competència del Ple de la corporació l’aprovació provisional del Pla de millora 
urbana presentat, en virtut del que disposa l’apartat c) de l’article 52.2 del Decret legislatiu 
2/2003, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya si bé 
correspondrà la seva aprovació definitiva a la Comissió Territorial d’Urbanisme, de 
conformitat amb allò que estableix l’article 80, en relació amb l’article 81.1 b) i c) del DL 
1/2010. 

  

De conformitat amb el que s'ha exposat es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels 
següents acords: 

  

Primer.- Estimar l’escrit d’al·legacions presentat pel Sr. Joan Ramon Domènech Montagut, 
actuant en representació de l’empresa Transformaciones Metalúrgicas SAU, de conformitat 
amb els informes emesos per l’arquitecte i els serveis jurídics municipals. 

  

Segon.- Aprovar provisionalment el Pla de millora urbana per a l'ordenació de volums de la 
parcel·la 3a de la urbanització de Valldegata Draper, presentat per la societat 
Transformaciones Metalúrgicas SAU. 

  

Tercer.- Donar tràmit de l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona per 
a la seva aprovació definitiva. 
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Quart.- Notificar el present acord a Transformaciones Metalúrgicas SAU. 

  

La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, diu que s’abstindrà. 

  

El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta literalment el 
que segueix: Sobre aquest punt, sorprèn que, tot i que a dreta llei, no calia que passés per ple, 
hi va haver un decret d’Alcaldia amb data de 26 d’agost quan el 28 d’agost hi va haver ple. I 
comentem això perquè tenim present que allò que veuen quatre ulls, millor que dos. El decret 
es fa efectiu el 26 i després, en el període d’al·legacions, l’empresa afectada fa al·legacions que 
s’estimen a favor seu. Per tant, inicialment hi ha un informe tècnic, si més no incomplet, que 
potser, si hagués passat per comissió informativa, ni que fos per informar l’oposició, potser ens 
hauríem estalviat les al·legacions. 

  

D’altra banda, veiem una sèrie d’irregularitats, altre cop del passat i que algun exfuncionari 
municipal va passar per alt sorprenentment, que ens fan pensar que la parcel·la en qüestió ha 
estat envoltada d’irregularitats des de fa temps. I és ara, perquè hi ha un canvi de titularitat de 
la propietat, i perquè hi ha unes al·legacions, que les coneixem. Així, partim d’una irregularitat 
urbanística. És cert, això sí, que el que vol construir l’empresa és, ara sí, del tot legal. 

  

Dit això, veiem amb bons ulls que l’empresa s’instal·li a la vila: esperem que hi acabi tributant i 
que també acabi repercutint en llocs de feina per als arenyencs, tot i que no ho veiem gens clar 
perquè no és una empresa de nova creació sinó que només es trasllada buscant una nau més 
grossa. 

  

Amb tot, i perquè pensem que hi ha hagut, no només històricament sinó ara, una sèrie de fets 
que no veiem clars, i perquè el vot de la CUP no és imprescindible per a l’aprovació d’aquest 
punt, per tot això el sentit del vot de la CUP serà l’abstenció. 

 

La regidora Sra. Roig, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta literalment el que 
segueix: El grup municipal d'ICV ens abstindrem en aquest punt de l'ordre del dia. 

 
 
Ho farem per dues raons: 

 
La primera, com ja vam expressar a la comissió informativa prèvia, perquè avui es porta a ple 
l'aprovació provisional del Pla de millora urbana per a l'ordenació de volums de la parcel·la 3 
de la Urbanització de Valldegata Draper, però no s'ha portat previament l'aprovació inicial 
d'aquest Pla com es fa habitualment amb molts expedients urbanístics vinculats al planejament.  

 
 
L'aprovació inicial es va fer mitjançant un decret a finals d'agost d'aquest any sense passar per 
ple, i sense que els grups municipals a l'oposició en tinguéssim coneixement.  Es lícit i legal, 
haver-ho fet d'aquesta manera, però insistim que a nosaltres ens hauria semblat molt més 
adequat, com en molts d'altres casos, haver-ho portat a ple. 
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Trobem molt més clar i normalitzat que en la tramitació dels plans urbanístics derivats 
correspongui al Ple la seva aprovació inicial i provisional, si bé la seva aprovació definitiva 
correspondrà a la Comissió Territorial d'Urbanisme. L'opció que han fet que la inicial no 
passés per ple, o no haver-la debatut amb els grups municipals a l'oposició, no la podem 
compartir. 

 
 
Avui se'ns demana que aprovem el provisional i donem resposta a les al·legacions que ha 
presentat l'empresa que s'hi vol establir, sense que prèviament haguéssim pogut treballar el 
document al qual es feien les esmentades al·legacions. 

 
La segona raó va estretament lligada a la primera. Una vegada sabuda, ara fa vuit dies, aquesta 
aprovació provisional, vam demanar els documents de l'aprovació inicial com també el 
planejament del Pla parcial de l'any 1999, de Valldegata Draper.  

 
Doncs vet aquí que, ambdós documents, no els vam rebre fins ahir dimarts a mig matí, i no pas 
perquè la TAG d'Urbanisme no hagués assumit el seu compromís, sinó que entenem que és 
perquè, com ja ens hem queixat darrerament, el govern ha decidit desmantellar la plataforma 
comuna que teníem per compartir la documentació dels plens, i aquest fet ha obstaculitzat 
l'accés a la informació. 

 
Uns documents que hauríem pogut consultar fins i tot abans de la comissió, no hi hem pogut 
tenir accés fins al dia anterior al Ple. I creiem que no és lògic. 

 
No hi votarem en contra, perquè no volem posar bastons a les rodes a l’establiment d'aquesta 
important empresa premianenca a la zona industrial, pel que significa de dinamització 
econòmica, i tampoc no posem en dubte els informes tècnics favorables a l'aprovació inicial 
d’aquest Pla. Però com ja hem avançat ens decantarem per a l'abstenció pels motius exposats. 

 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que s’aprova per Decret perquè així està establert en el 
procediment. 

 

El que està construït té llicència municipal atorgada. En el còmput d’aquest Pla s’ha estat molt 
estricte. 

 

La voluntat del govern és que dins el marc de la Llei s’instal·li una empresa a Arenys de Mar, 
sempre dins els paràmetres urbanístics permesos. 

 

Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit 
del vot següent: 

Vots a favor: 5 vots de CiU, 3 vots del PSC, 2 vots PP i 1 vot Bloc Municipal  

Vots d’abstenció: 1 ERC, 3 vots d’ICV i 1 vot CUP  

 

3.- Ratificar el Decret 1833/2013 de data 29 d’octubre de 2013, per a la 
incorporació d’ofici  al Text refós del POUM dels requeriments de l’informe emès 
pel Ministeri de Foment.- 
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El tinent d’alcalde Sr. Vinyes  dóna compte de la següent proposta d’acord: 

 

Atès que en data 29 d’octubre de 2013 es va dictar Decret de l’Alcaldia, pel qual es resolia 
sol·licitar a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona la incorporació d’ofici al text 
refós del Pla d’ordenació urbana municipal, de les observacions emeses en l’informe del 
Ministeri de Foment de 17 d’octubre de 2013, així com la modificació d’unes errades materials, 
informe que va ser emès posteriorment a l’aprovació del Text refós del POUM per aquesta 
corporació, que es va fer el 16 d’octubre d’enguany, i va ser traslladat al Departament de 
Territori i Sostenibilitat per a la seva aprovació definitiva. 

  

Atès que en l’esmentat Decret se'n resolia la ratificació en la propera sessió plenària, ja que 
que és competència del Ple de la corporació l’aprovació del Text refós del Pla d’ordenació 
urbana d’Arenys de Mar, en virtut del que disposa l’apartat c) de l’article 52.2 del Decret 
legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya i, per tant, del seu contingut, que, en aquest cas, va suposar la sol·licitud 
d’incorporació d’ofici de les esmenes traslladades pel Ministeri de Foment. 

  

De conformitat amb el que s'ha exposat es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels 
següents acords: 

  

Primer.- Ratificar el contingut del Decret d’Alcaldia 1833/2013 de 29 d’octubre de 2013, als 
efectes disposats a l’apartat c) de l’article 52.2 del Decret legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

  

Segon.- Notificar el present acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona. 

  

Contingut 1833/2013 DECRET : 

  

Vist que en data 16 d’octubre de 2013 el Ple de la corporació va acordar, per majoria absoluta, 
aprovar el Text refós del Pla d’ordenació urbana municipal d’Arenys de Mar.  

  

Vist que en data 18 d’octubre de 2013 (RS. 2650) s’ha traslladat a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, l’esmentat acord del Text refós del Pla d’ordenació urbana 
municipal per a la seva aprovació definitiva. 

  

Vist que en data 17 d’octubre de 2013 va tenir entrada a l’Ajuntament (RE. 9437) l’informe del 
Ministeri de Foment – DG. Ferrocarrils referent al Text refós del POUM en el qual afirmen 
que no hi ha inconvenient per prosseguir en la tramitació fins a l’aprovació definitiva, si bé 
caldrà recollir les observacions següents :  

  

5.1.- El Apartado 2 del Artículo 156 Protección del Sistema Ferroviario de las Normas 
Urbanísticas del POUM debe recoger una nueva redacción en cuanto a la calificación y 
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regulación del Sistema General Ferroviario, que deberá referirse a las determinaciones de la 
LSF (Artículo 7) y del RFS (Artículo 17). 

  

5.2.- En las Normas Urbanísticas, en la Memoria de ordenación y en los Planos del POUM se 
debe respetar en suelo urbano la delimitación de la línea límite de edificación que señala la 
Orden Ministerial FOM/2230/2005 de 6 de julio (a 20m. de distancia de la arista exterior de la 
plataforma) a lo largo de toda la línea férrea englobada dentro del ámbito de actuación del 
POUM. Sólo se podría establecer una distancia inferior a la señalada anteriormente si se 
acreditase la aprobación por parte del Ministerio de Fomento del correspondiente expediente 
de reducción de la línea límite de edificación. 

  

5.3.- El POUM debe respetar las limitaciones impuestas por la LSF y el RSF en los terrenos 
situados hasta la línea límite de edificación, en los que se prohíbe cualquier tipo de obra de 
construcción, reconstrucción o ampliación, a excepción de las que resulten imprescindibles 
para la conservación y mantenimiento de las edificaciones existentes en el momento de la 
entrada en vigor de la LSF (Artículo 16 de la LSF) para lo que se requería autorización del 
ADIF (Artículo 36 del RSF).  

  

Vist que les observacions indicades en els punts 5.1 i 5.3 de l’informe del Ministeri de Foment 
són de caràcter normatiu i que l’observació del punt 5.2 és en una errada material dels plànols 
0.3.1 Qualificacions urbanístiques del territori municipal , 03.2.1Qualificació i Ordenació i 
03.2.5 Qualificació i Ordenació. 

  

Vist el que precedeix i fent ús de les competències que m’atorga l’article 53.1 s) del Decret 
legislatiu 2/2003 de 28 d’abril pel qual s’aprova el Text refós de la llei municipal i de règim local 
de Catalunya. 

  

Resolc: 

  

1.- Sol·licitar a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona la incorporació d’ofici al Text 
refós del Pla d’ordenació urbana municipal, de les observacions 5.1 i 5.3 de l’informe del 
Ministeri de Foment.  

  

2.-Modificar l’errada material del punt 5.2 de l’informe del Ministeri de Foment, en els plànols 
0.3.1 Qualificacions urbanístiques del territori municipal , 03.2.1Qualificació i Ordenació i 
03.2.5 Qualificació i Ordenació i consegüentment sol·licitar a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona que incorpori aquests nous plànols com a documentació del Text 
refós del Pla d’ordenació urbana municipal per la seva aprovació definitiva.  

  

3.- Ratificar el present Decret d’Alcaldia en la propera sessió plenària de la Corporació. 

  

La regidora Sra. Roig, del grup municipal d’ICV diu: En coherència amb el nostre vot favorable 
al Pla d'ordenació urbana municipal, el POUM d'Arenys de Mar, votarem a favor de la 
ratificació d'aquest Decret entenent que la incorporació de les observacions de l'Informe del 
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Ministeri de Foment-DG de Ferrocarrils s'han de recollir en el Text Refós tal com s'ha 
sol·licitat a la Comissió Territorial d'Urbanisme. 

  

Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit 
del vot següent: 

  

 Vots a favor: 5 vots de CiU, 3 vots del PSC, 2 vots PP, 1vot Bloc Municipal i 3 vots d’ICV 

Vots d’abstenció: 1 ERC  

Vots en contra: 1 vot CUP 

  

4.- Donar compte de l’informe de morositat 3r trimestre 2013.-  

  

El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte del següent informe, emès per la Tresoreria 
municipal, corresponent al compliment de la mesures contra la morositat, del tercer trimestre 
de 2013:  

  

De conformitat amb el que estableix l’article 4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació 
de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, pel qual s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat en les operacions comercials, s’emet el present informe: 

  

PRIMER.- El que disposa el següent informe és d’aplicació a tots els pagaments efectuats com 
a contraprestació en les operacions comercials entre empreses i l’Ajuntament d’Arenys de 
Mar. 

  

SEGON.- S’hi adjunta l’annex A (pagaments realitzats en el trimestre), d’acord el compliment 
dels terminis que preveu la Llei 15/2010, de 5 de juliol, que inclou el nombre de pagaments i 
imports totals dels pagaments realitzats dins i  fora termini legal. 

  

TERCER.- Sense perjudici de la seva possible presentació i debat en el Ple de l’Ajuntament, 
aquest informe s’ha de remetre als òrgans competents del Ministeri d’Economia i Hisenda i a   
Tutela Financera. 

  

QUART.- D’acord amb l’article 3.3  de la Llei 15/2010, s'hi s’afegeix una nova disposició 
transitòria  octava,  en la qual es determina que  durant l’exercici 2013 el termini per abonar el 
reconeixement de les  obligacions és de 30 dies 

  

LEGISLACIÓ APLICABLE 

  

-RDL 4/2013, de 22 de febrer, de mesures de suport a l'emprenedor i d’estímul del creixement 
i de la creació de llocs de treball. 
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-Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la queal 
s’estableixen mesures contra la morositat en les operacions comercials. 

  

-Reial decret legislatiu 3/2011, Text refós de la Llei de contractes del sector públic. 

  

- ECO/1406/2011, d'1 de juny, per la qual es modifiquen els annexos de l'Ordre ECF/138/2007, 
de 27 d'abril, sobre procediments en matèria de tutela financera dels ens locals. 

 

CONCLUSIONS 

  

1)                 S’adjunta al present informe un llistat resum (pagaments realitzats durant el 
trimestre) corresponent al tercer trimestre del 2013,  on es detallen els següents indicadors: 

  

1. Període mitjà de Pagament (PMP), que és l’indicador de dies de mitjana que s’ha tardat a 
realitzar els pagaments, que en aquets trimestre és de 40,72 dies. 

  

2. Període mitjà de Pagament Excedit (PMPE), és l’indicador de nombre de dies de mitjana, que 
les operacions pagades fora de termini han excedit el termini legal, que en aquest trimestre ha 
estat de 20,79 dies. 

  

2)                  S’adjunta al present informe el document que s’ha de trametre  a Tutela 
Financera, on es detalla el total de pagaments realitzats durant el tercer trimestre, que és de 
1.006, per un import global d'1.667.838,05€ ,d’acord el detall següent: 

  

      Nombre Import % 

Pagaments realitzats durant el trimestre dins del 
termini legal 382 

             
571.770,60 34,28% 

Resta de pagaments 624 1.096.067,45 65,72% 

Pagaments totals durant el trimestre 1.006 1.667.838,05 100,00% 

Obligacions pendents en les quals s’estigui 
incomplint el termini legal a la data de tancament 
del trimestre natural 196 444.126,70   

  

5.- PRECS I PREGUNTES.-  

PRECS 

  

5.1 Precs  presentats per ERC: 
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1.- Preguem al govern municipal, concretament a la Regidoria d’Esports que faci els 
arranjaments per tal que l’aigua calenta del pavelló a l’hivern pugui ser utilitzada en condicions, 
ja que moltes vegades, els jugadors han de dutxar-se amb aigua freda. 

  

El regidor Sr. Almansa diu que s’ha preguntat i cap club ni ningú té coneixement d’aquest fet. 

  

2.- Al carrer Pau Costa a l’alçada de l’escola Sinera, la urbanització del carrer no té una 
diferència de nivell entre la vorera i la calçada. A les sortides i entrades de l’escola hi ha molts 
nens jugant pels voltants de l’edifici. Per aquest motiu demanem al govern que instal·li alguna 
barana que separi la vorera de la calçada, com hi ha per exemple a la sortida de l’escola Joan 
Maragall. 

  

El regidor Sr. Almansa diu que es mirarà si el pressupost ho permet. 

  

3.- Conseqüència de les últimes rierades, a la desembocadura de la Riera hi ha moltes restes 
d’uralita. Recordem que aquest material és altament contaminant i perillós per a la salut de les 
persones, per la qual cosa preguem que es retiri abans que arribi al mar.  

  

El regidor Sr. Almansa diu que no es tractava d’uralita i les restes van ser retirades després de 
les pluges, el mateix dimarts al matí; es tractava de ciment. 

  

5.2 Prec presentat per la CUP: 

 

Des de la CUP, diverses vegades, hem demanat a aquest consistori que es fessin gestions per 
incloure Arenys de Mar a la DO Alella. Fèiem aquestes peticions bàsicament per un aspecte de 
promoció turística i no tant enològica. Ara que ja hi som, demanem a l’equip de govern que en 
les jornades sobre el vi DO Alella, programades per a l’abril, s’aprofiti per promocionar la 
nostra vila com a part de la DO. 

  

El regidor Sr. Pascual diu que recull el prec i assenyala que hi seran presents a través de 
restaurants. 

  

5.3 Precs presentats per ICV: 

  

1.- Demanem al govern, per les dates que ens trobem, que agilitzi les reunions que 
habitualment s'han dut a terme amb els grups de l'oposició per presentar els pressupostos per 
al 2014. Ho vam fer en el Ple d’octubre i ho tornem a demanar. 

  

El tinent d’alcalde Sr. Vinyes diu que recull el prec. 

  

 2.- Demanem al govern que faci les gestions pertinents amb l’Administració corresponent per 
poder regular el pas de vianants per anar d’Arenys de Mar al de Munt, a la zona d’accés a Can 
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Jalpí. Els passos subterranis no solen estar en condicions i les persones passen d’un costat a 
l’altre per la carretera obviant el perill que comporta.  

  

La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que els passos estan correctes si bé molta gent opta per 
creuar la carretera. Recull el prec. 

  

3.- Demanen al govern que demani a COMSA una senyalització més visible dels horaris i dies 
de pagament a la zona del port, concretament de la zona verda. Els cartells d’avís haurien de 
ser més visibles i estar ubicats al costat o a la mateixa màquina d’expedició dels tiquets, deixant 
més clar els horaris i que l’aparcament és de pagament cada dia de la setmana, inclosos els 
festius. 

  

La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que recull el prec. 

  

 4.- Al ple del mes de setembre, i també al ple del mes d’octubre l'alcalde es va comprometre 
a fer-nos arribar la documentació tramesa a la Generalitat entorn de les al·legacions 
presentades contra la denegació dels Fons FEDER per al cobriment del rial del Bareu dotats 
amb 260 mil euros, per presentar-se fóra de termini. Encara no ho ha fet. Fem un prec de nou 
per demanar-ho, si eé que ha de servir per alguna cosa.  

  

L'alcalde diu que demà reiterarà la sol·licitud als Serveis Tècnics. 

  

5.- Demanem al govern, com ja hem fet en plens anteriors, que es faci alguna actuació 
d'urgència a la plaça de la Mina, que es troba molt deteriorada. 

  

El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que s’ha previst en el pressupost per a l’any 2014. 

  

5.- PREGUNTES 

  

5.1 Preguntes presentades pel grup municipal d’ERC 

  

1.- En quin estat es troba la concessió del bar del Pavelló Poliesportiu? Fa més d’un any i mig 
que aquest govern municipal va dir que estava a punt d'atorgar la subvenció. 

  

El regidor Sr. Almansa diu que l'espai on s'hauria d'ubicar es troba dins la concessió de la 
UFEC. S'ha estudiat la seva ubicació dins l’espai destinat a magatzem. Els serveis jurídics han 
aconsellat tramitar-ho a partir d’aclarir-ne les relacions i conflictes actuals. 

  

2.- En quin estat es troba la instal·lació de ventilació forçada del Pavelló on es juga a hoquei i 
futbol sala, que el regidor sembla que va prometre instal·lar fa mesos als diversos clubs que fan 
ús de la pista.  
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El regidor Sr. Almansa diu que si bé a l’estiu hi fa molta calor, això és poc temps, per tant s’han 
demanat pressupostos però no es tracta d’una prioritat. 

  

3.- Té previst el govern municipal pressupostar el cobriment de la pista de d’Institut per tal de 
poder-la fer servir i descongestionar així les pistes del Pavelló?  

  

El regidor Sr. Almansa diu que sí que els agradaria fer aquesta coberta i es troba dins de les 
actuacions previstes, però els romanents actuals cal destinar-los a moltes actuacions; per tant, 
caldrà decidir les prioritats d’inversió. 

  

5.2 Preguntes presentades pel grup municipal de la CUP 

  

1.- En quin punt està l’acció de repetició que ha exercit l’Ajuntament, de la qual l’alcalde va 
informar en un passat ple, respecte a les multes que hem de pagar els arenyencs i arenyenques 
per la mala gestió de l’exsecretari municipal? 

  

L'alcalde respon: En relació amb el recurs contenciós-administratiu  interposat per l'exsecretari 
municipal, tant l’actora com l'Ajuntament demandat ja han presentat els escrits de demanda i 
contestació a la demanda respectivament, així com els mitjans de prova. 

  

 Mitjançant escrit de 12 de setembre de 2013, la part demandant presentà un escrit d'ampliació 
de mitjans de prova, contra el qual vàrem presentar el 30 de setembre al·legacions. 
Mentrestant s'han anat proveint les proves sol·licitades per l'actora. 

  

L'actora ha presentat, així mateix, recurs de reposició conta la Interlocutòria de 16 de 
setembre de 2013, per la qual admet la prova documental sol·licitada per nosaltres consistent 
en un informe d'Intervenció de l'Ajuntament sobre la situació del pagament de la indemnització 
per vinculació singular d'1.630.108 euros i el perjudici causat a la hisenda municipal. L'actora 
s'oposà a la pràctica de la dita prova per considerar-la irrellevant per al cas i perquè no es va 
aportar al seu dia amb l'escrit de contestació a la demanda. Amb data 25 d'octubre aquesta 
representació de l'Ajuntament presentà escrit d'oposició al recurs de reposició de l'actora. 

  

El Jutjat ha dictat en data 12 de novembre providència per la qual s'acorda la pràctica de les 
proves pericial i documental de l'actora admeses i que resten pendents de la seva pràctica.  

  

Fins al dia d'avui no han resolt ni les nostres al·legacions de 30 de setembre ni el recurs de 
reposició de l'actora en aquesta fase de prova del procediment. 

  

Un cop resolt tot, ens notificaran l'oportú tràmit per a la presentació de conclusions escrites. 
És previsible que la fase de conclusions no s'obri abans del Nadal. 

  

Després de les conclusions es dictarà assenyalament per dictar la Sentència. 
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2.- Quina valoració fa l’equip de govern del tall temporal del carrer de la Perera durant l’horari 
d’entrada i sortida de les escoles del rial? 

  

La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que si bé és bona idea, no té tan bon resultat com 
s’esperava. 

  

Es posa la tanca al carrer perquè l’agent ha d'anar a l’entrada de l’escola, però sempre hi ha 
algun conductor que passa igualment. El que es voldria és instal·lar un sistema d'evitar el trànsit 
mitjançant pilones. 

  

S’està treballant en els camins escolars garantint camins lliures de trànsit i canviant la 
senyalització als carrers de les escoles. 

  

3.- Des de la CUP defensem que es vianalitzin aquells carrers de la vila, especialment del nucli 
antic, que, atesa la poca freqüència i volum de circulació, permetin fer-ho. I és en aquest sentit 
que ens hem expressat en aquest consistori al llarg de la legislatura. Així, pensem en carrers 
com el de l’Església, la Torre, Sant Josep i Sant Ramon, la Revolució a la banda de Ponent, o bé 
la Perera, Margarides, Turó o Ample a Llevant, per posar alguns exemples. Arran d’aquesta 
voluntat, de la CUP volem saber si l’equip de govern es planteja alguna mesura en aquest 
sentit. 

  

L’alcalde, Sr. Fors, diu que, al govern, li agradaria poder dur a terme algun projecte de 
vianalització, però això necessàriament ha de preveure altres camins alternatius i ho complica 
molt. De totes maneres s’està estudiant fer zones per a vianants de forma parcial; de forma 
total no, perquè no hi ha solucions de moment en relació amb les rutes alternatives. 

  

4.- I, seguint amb la vianalització de carrers a la vila, i arran de la queixa del veïnat, hi ha alguns 
carrers que es van renovar suprimint les barreres arquitectòniques, com són les voreres. I 
això, que a parer de la CUP és un gran encert, ha provocat que allà on hi havia una barrera 
física com és una vorera ara hi hagi tot de cotxes aparcats. I aquí cal dir que hi són 
reiteradament i per llargues estones. Ja vam parlar en un ple de 2012 d’aquest problema, 
centrat en aquell moment al carrer Sant Josep; ara tornem a parlar del carrer Sant Josep, 
Margarides, Pas Sota Estudi, Sant Zenon, d’Amunt....i, és clar, també sobre el carril bici de la 
Riera. Com pensa actuar aquest equip de govern per corregir aquesta ocupació de la via 
pública, que no és gens puntual? 

  

La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que en principi es continuarà com ara: denunciant i 
multant els vehicles mal estacionats. 

  

5.- I lligat amb la via pública, què pensa fer l’equip de govern per corregir l’incivisme de qui té 
un gos i el deixa defecar a qualsevol lloc i no en recull els excrements?  

  

La regidora Sra. Real diu que com ja els hem explicat en diverses ocasions, el govern, des de 
l’inici de la legislatura, està lluitant contra l’incivisme i la manca de respecte d’alguns propietaris 
de gossos. 
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Saben que es porten a terme controls policials on es multa a l’infractor. Hem senyalitzat zones 
de passeig de gossos i fem recordatoris constants de la campanya amb adhesius i baners a les 
cartelleres municipals. 

El govern seguirà treballant amb la mateixa constància i tenacitat i amb tolerància cero. 

  

6.- Seguint amb el tema gossos, es té previst construir pipicans a algun lloc de la vila i dotar-lo 
econòmicament per mantenir-lo net? 

  

La regidora Sra. Soraya Real diu que habilitar zones de passeig per gossos. No seran el que 
estrictament es coneix com a pipicans.   

El que volem, és que els propietaris tinguin més opcions que les que hi ha ara alhora de dur els 
seus animals a passejar,socialitzar i distreure’s. 

Com també hem explicat en anteriors ocasions, s’estan duent a terme una sèrie d’actuacions al 
municipi per tal d’adequar aquests espais. 

Tot va més lent del que voldríem, però cal fer les coses bé per no haver de corregir en el 
futur. 

  

7.- I continuant amb la brutícia dels carrers, hi ha molts espais de la vila deteriorats o deixats 
perquè alguns vilatans, que són pocs, segur, no actuen de manera corresponsable a l’espai 
públic, que és de tots i no és de ningú, i llencen les escombraries particulars a racons i al 
voltant de contenidors o papereres. Atès que és un problema que fa massa temps que dura, 
què pensa fer l’equip de govern que no hagi fet fins ara per corregir aquestes agressions a 
l’espai públic i al civisme de qui ho fa bé? 

  

El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que el problema s’ha detectat sobretot en zones de 
recollida porta a porta perquè hi ha domicilis en què no es treu a l’hora que toca i s’agreuja en 
zones d’alta densitat. El que està previst és col·locar cartells informatius junt amb la vigilància 
puntual de la policia. 

  

8.- Al capdamunt del carrer d’Amunt, abans d’arribar a la pujada de la Pietat, hi ha una torreta 
que fa la funció de pilona. Atès que als veïns de la part alta els afecta i que obstaculitza 
permanentment el pas, fins i tot a vehicles de serveis com ara una ambulància, que en una 
ocasió va haver d’entrar de recules. En un altre ple, fa un any, vam demanar que s’enretirés la 
torreta i que s’optés per altres solucions que permetessin el pas del veïnat i els serveis. Una 
proposta senzilla seria posar un senyal de prohibit, o d’accés restringit als veïns, o una pilona 
mòbil manual. En aquella ocasió vam fer un prec, que es va recollir i, ara, un any després estem 
igual i el veïnat continua demanant solucions. Pensen fer alguna cosa sobre això? 

  

La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que la torreta es va posar per impedir la circulació de 
vehicles, el que passa és que existeix un problema amb el clavegueram que impedeix la 
instal·lació de la pilona. Per aquest motiu s’ha considerat convenient deixar la torreta, ja que 
treure-la comportaria tornar a la situació anterior. 
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9.- Ja fa temps vam demanar que es revisés la malla que fa de protecció d’esllavissades a la 
penya del cementiri. Atès que cada cop està més carregada, l’Ajuntament ha fet el requeriment 
a qui pertoca? 

  

El regidor Sr. Almansa diu que es va fer el requeriment al propietari i ara falta que la Brigada 
actuï a la part de sota. 

  

5.3 Preguntes presentades pel grup municipal d’ICV 

  

1.- Preguntem novament al Govern l'avaluació que fan dels camins escolars, dels talls de 
carrers, horaris i accessos senyalitzats a les escoles. Fan un seguiment de tots els horaris 
d’entrades i sortides dels centres? Estan senyalitzats amb els avisos corresponents aquests talls 
de carrers? 

  

Ja està contestada a la pregunta núm. 2 presentada pel grup municipal de la CUP. 

  

2.- A l’anterior mandat es va incorporar als protocols de treball de la policia, activar el de la 
utilització de la passera del rial de Sa Clavella, a l’alçada del centre educatiu del Maricel. Sabem 
que ja fa dos anys que aquesta passera està inutilitzada. Ens en poden indicar el motiu?  

  

L’alcalde, Sr. Fors, diu que la passera estava posada, el que es desconeix és el motiu pel qual hi 
ha algú que la retira. 

  

3.- Quina solució pensa donar l’equip de govern al Club Futsal per tal que pugui disposar de 
pistes per entrenar, atès que el cobriment d’una pista de l’antiga escola Cassà, que se’ls havia 
assegurat per part de l’alcalde que es faria, ja es va dir en un anterior Ple que no era una 
prioritat per a aquest govern. 

  

L’alcalde, Sr. Fors, diu que no és cert que hagués assegurat que es faria el cobriment. Es va dir 
que era una actuació important no que fos prioritària. El romanent del pressupost ha disminuït 
molt i s’han prioritzat altres temes com el Teatre Principal, l’ascensor i els locals del Xifré. 
S’està estudiant la possibilitat de cobrir la pista de l’institut, però no hi ha cap compromís 
adquirit de fer aquesta actuació. 

  

 4.- Per quin motiu es permet estacionar motocicletes a dalt de la rampa que dóna accés al 
camp de futbol Bernat Coll, amb el problema de seguretat que suposa, quan una mica més 
amunt de l’entrada al camp, al rial de Sa Clavella, hi ha un espai reservat per aparcar-hi.  

  

El regidor Sr. Almansa diu que sempre ha estat així, que els nois més grans que entrenen i van 
en moto l’aparquen allà. Cal tenir-ho en compte i estudiar l’ampliació de la zona de baix per 
aparcar. 
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5.- A primers d'aquest mes de novembre, la reunió que s'havia de dur a terme entre ACA i 
Ministeri de Medi Ambient per resoldre el tema dels vessaments de clavegueram de la riera de 
Sobirans no es va fer i ha quedat ajornada. Els dos Arenys si que es van reunir amb l'Agència 
Catalana de l'Aigua per valorar els dos projectes que hi ha per acabar d'una forma definitiva 
amb el problema. Arenys de Munt es decanta per canalitzar el clavegueram per la Riera, i 
Arenys de Mar per la depuradora. Com valora el govern aquesta deixadesa per par de les dues 
administracions supramunicipals i, d'altra banda, que de moment no hi hagi acord entre les 
dues poblacions veïnes?  

  

L’alcalde, Sr. Fors, diu que els dos Arenys van ser cridats i ens van parlar de dos projectes. Mai 
s’havia parlat de dos projectes, el que es va fer és quedar amb els tècnics de l’ACA perquè 
fessin l’estudi sobre el terreny i tinguessin el coneixement necessari per quan anessin a la 
reunió de Madrid. 

  

6.- El sifó de sortida d’aigües a mar al capdavall de la Riera al lateral en sentit a Caldes, aquests 
dies de pluja intensa no ha parat de descarregar aigües fecals i de claveguera. Preguntem al 
govern, si s'ha fet alguna actuació sobre això. De fet, ens diuen els veïns que ha rajat com un 
guèiser, i que ja fa temps que es coneix aquesta situació. PRECS I PREGUNTES, Ple ordinari 20 
de novembre de 2013. 

  

El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que suposa que es refereix al sobreeixidor de la Riera, i 
que per aquest ja fa molt de temps que no hi baixen aigües fecals,  ja que hi ha conductes 
separats i les fecals es deriven per l’altra banda per tal que no surtin pel sobreeixidor. 

  

 7.- Davant la queixa dels peixaters i també dels pescadors arenyencs de la competència 
deslleial dels grans supermercats que venen peix a la llotja, preguntem al govern si s'ha fet 
alguna gestió de mediació en aquest assumpte. Preguntem també per la proliferació de la venda 
ambulant de peix a la vila, i si s'han emprés accions sobre això, recollint-ho com una infracció 
de les Ordenances municipals.  

  

El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que, que ell sàpiga, a la Llotja només venen peix els pescadors; 
els supermercats estan presents a la subhasta, però com a compradors. Agrairà que li detallin 
més concretament quin és el problema per tal de poder intervenir en la solució. 

 
No existeix venda ambulant perquè aquesta està expressament prohibida. Li consta que els 
agents de l'autoritat actuen tan aviat com es detecta alguna persona fent venda il·legal. Diu que 
ell mateix n'ha informat la Policia Local quan ha detectat persones fent aquest tipus d'acció en 
el mercat de dissabtes i s'ha actuat. No han fet cap mediació perquè ningú els ho ha sol·licitat. 

 

La setmana passada vaig estar parlant amb els peixaters de la plaça del Mercat i no em van 
traslladar aquest problema. Jo els convido que els peixaters afectats es posin en contacte amb 
la Regidoria de Promoció Econòmica si tenen informació que pugui ser d'utilitat per combatre 
el frau. Moltes gràcies per la seva aportació. 

  

 8.-Preguntem al govern quin criteri s'ha seguit per escollir les 31 propostes que finalment van 
quedar seleccionades de les 600 presentades per destinar 150 mil euros del pressupost. 
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Preguntem també quina ha estat la participació real en la votació final d'aquestes 31 propostes, 
i si després de tancar la votació el dia 10 de novembre ja tenen el resultat de les propostes 
més escollides. Finalment, ens agradaria conèixer quin cost ha tingut aquest procés participatiu. 

  

La regidora Sra. Illescas diu que ha estat un procés on ha participat molta gent, s’ha comprovat 
el contingut perquè moltes es podien fer coincidir. Es comunicarà a cadascú el tràmit seguit 
per la proposta presentada. 

  

 La participació real no s’ha pogut acabar de determinar perquè no disposen dels mitjans 
suficients per fer-ho amb tan poc temps. El cost del procés participatiu no ha arribat als 1.800 
€.  

  

9. -Sense moure’ns del tema del procés participatiu, preguntem al govern què es pensa fer amb 
les tres accions que van quedar seleccionades l'any 2010, i que no es van dur a terme al 
pressupost del 2011 en canviar el govern, com són la urbanització del carrer de la Font, 
convertir els patis del Cassà en un espai obert, invertir en els camins escolars. 

  

 El tinent d’alcalde Sr. Vinyes diu que el 2011 es va prorrogar el pressupost, per tant l’única 
forma de fer aquestes actuacions era per romanent. Les actuacions previstes al carrer de la 
Font s'executaran amb càrrec al pressupost de 2014. En relació als camins escolars, s'hi ha anat 
invertint i caldrà continuar. 

  

10.- L'única inversió que hi ha prevista al Pressupost del 2014 del Govern de la Generalitat a 
Arenys, és la de 100.000 euros per a subministrament d'aigua i millora energètica de Ports de 
la Generalitat. Preguntem al govern si s'ha fet alguna gestió perquè d'altres obres que ha 
anunciat com la Variant de Valldegata, l'ampliació del CAP, o la solució definitiva a la qüestió de 
la Riera tinguin també partida al Pressupost. 

  

L’alcalde, Sr. Fors, diu que una de les poques inversions que es fan a la comarca és la de la 
variant. Aquesta obra la paga la concessionària, per això no és al pressupost. 

  

El CAP s’ha ampliat en la part administrativa, l’ampliació de l’edifici no hi és prevista. Quan 
pregunta en relació a la solució definitiva de la Riera no sabem a què es refereix. 

  

11.- Al registre d'entrades del mes d'octubre, hi hem vist la comunicació d'entrada de la UFEC 
amb la proposta de nous preus per al 2014. Al passat Ple d'Ordenances d'aquest mes, no es va 
fer cap modificació al preu públic d'aquest servei. Preguntem al govern si han desestimat la 
proposta presentada per la UFEC. 

  

El tinent d’alcalde Sr. Vinyes diu que no ho va incloure en les Ordenances fiscals perquè es 
tracta de tarifes que cobra un concessionari i no d'un preu públic, per tant s’aprovaran quan 
toqui, tenen el seu propi procediment. 
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12.- Ha passat un mes des que l'Ajuntament d'Arenys ens va fer conèixer oficialment que 
l'empresa CLD havia interposat un recurs a l'OARCC en matèria de contractació contra 
l'acord d'adjudicació del servei de recollida selectiva de residus del municipi d'Arenys de Mar a 
l'entitat Arca del Maresme. Preguntem al govern si aquest organisme ja ha donat algun 
veredicte sobre això.  

  

El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que en el dia d'avui no consta que s'hagi presentat a 
l'Ajuntament cap comunicació sobre aquest assumpte. 

  

13.- No ens cansarem de dir que ja fa molts mesos que la baixada de guàrdia de la recollida 
selectiva es fa evident a molts carrers i indrets d'Arenys. Quines són les accions que està duent 
a terme el govern per reduir la proliferació de punts negres a indrets localitzats i la deixadesa 
d'alguns veïnats i establiments comercials?  

  

El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que l’Ordenança de residus ho preveu però al final sempre 
s’acaba retardant per algun motiu. Es vol fer un codi que sigui aplicable, factible. 

  

S’està tramitant l’Ordenança de civisme, actualment pendent de recollir les aportacions dels 
grups municipals, si n'hi ha, per fer-ne l' aprovació. 

  

14.- . Preguntem al govern pel negociat que es va dur a terme amb la concessionària del 
Cementiri, Cabré i Junqueras, per ampliar el servei de gestió. Quantes empreses hi van 
prendre part, i com és que no es va fer públic el procés de contractació? Tenint en compte 
que tot plegat ha acabat amb la pujada de la taxa del cementiri amb un 3%, creiem que calia un 
procés més transparent. 

  

L’alcalde, Sr. Fors, diu que s’ha fet un negociat per motiu de quantia;, aquest no es publica sinó 
que es convida tres empreses. El que s’ha fet es regularitzar la situació que ja hi havia des de 
l’any 2005. Només es publica l’adjudicació un cop aquesta s'ha fet, en el perfil del contractant. 

  

El tinent d’alcalde Sr. Vinyes diu que en relació amb l'increment de la taxa, aquest ha estat d'un 
1,5%, igual que en la resta de taxes. El que ha pujat més és el servei de tanatori perquè es 
tracta d'uns preus que ha justificat l'empresa concessionària i que calia recollir. També s'han 
incorporat a l'Ordenança tots uns conceptes que abans no es recollien i que ara sí que es 
recullen, però amb les mateixes quanties que hi havia. 

  

La tinent d’alcalde Sra. Quintero s’excusa per haver d’absentar-se. 

  

6.- MOCIONS.-  

  

6.1 Moció presentada pels grup municipals d’ERC, PSC, ICV, la CUP i el Bloc 
municipal. 
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Moció de suport a la querella contra l'Estat espanyol per crims contra la 
humanitat per l'afusellament del president de la generalitat Lluís Companys i Jover 
i 47 representants polítics catalans més 

  

Dimarts passat, 15 d’octubre, va fer 73 anys que el president de la Generalitat Lluís Companys 
va ser afusellat per la dictadura franquista després de ser condemnat en un consell de guerra 
sumaríssim sense garanties processals i il·legal. Lluís Companys és l’únic president europeu 
escollit democràticament que va ser afusellat pel feixisme. 

  

El president Companys havia estat detingut l’agost de 1940 per forces policials del govern de 
l’Alemanya nazi a instàncies de les autoritats espanyoles i amb la col·laboració de membres de 
l’ambaixada espanyola a França. 

  

Cap govern espanyol d’ençà de la transició al regim constitucional espanyol actual ha anul·lat 
les penes a les víctimes de la repressió franquista, per la qual cosa Lluís Companys i totes les 
persones afusellades (unes 192.000) i empresonades pel regim feixista del general Franco 
continuen essent considerades culpables per la justícia espanyola. 

  

L’Estat espanyol, doncs, continua perpetuant un model únic al món democràtic d’impunitat dels 
crims del feixisme, emparat en la Llei d’amnistia de l’any 1977, que deixava sense cap mena de 
càstig els delictes de rebel·lió, sedició, denegació d’auxili i “els comesos pels funcionaris i 
agents de l’ordre públic contra l’exercici dels drets de les persones.” 

  

A pesar de la sol·licitud de derogació feta per part de l’Alt Comissionat de les Nacions Unides 
per als Drets Humans i d’entitats del prestigi d'Human Rights Watch o Amnistia Internacional 
per haver incomplert la normativa internacional sobre drets humans, la Llei d’amnistia continua 
vigent i emparant la impunitat dels crims de la dictadura franquista. 

  

Tancades les portes de la justícia espanyola, la justícia argentina ha assumit des de fa uns mesos 
la investigació dels crims del franquisme arran de la denúncia de diverses víctimes. Amb 
l’obertura de la via de la justícia universal, el diputat Joan Tardà va presentar dimarts passat, 15 
d’octubre, al jutjat federal número 1 de Buenos Aires, a càrrec de la jutgessa Maria Servini, una 
querella criminal contra l’Estat espanyol per crims contra la humanitat per l’afusellament del 
president Lluís Companys, 45 alcaldes catalans i dos diputats del Parlament de Catalunya. 

  

És per això que el grup municipal d’ERC proposa al Ple municipal l’adopció dels següents  

  

ACORDS: 

  

Primer.- Manifestar el suport de l’Ajuntament d’Arenys de Mar a la querella presentada al 
Jutjat Central núm. 1 de Buenos Aires contra l’Estat espanyol per crims contra la humanitat 
per l’afusellament del president de la Generalitat Lluís Companys, 45 alcaldes catalans i 2 
diputats del Parlament de Catalunya. 
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Segon.- Reclamar a l’Estat espanyol l’anul·lació de tots els judicis sumaríssims duts a terme 
durant el període de la dictadura per restituir la dignitat de les víctimes del franquisme. 

  

Tercer.- Enviar una còpia d’aquest acord al Jutjat Central número 1 de Buenos Aires i al 
Ministeri de Justícia del Govern d’Espanya. 

 

El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta literalment el 
que segueix: La CUP, evidentment, ens adherim a la moció, perquè hi creiem i perquè és la 
mateixa que vam presentar el juliol passat amb el mateix objectiu. 

 

Trenta-cinc anys després d’allò que la progressia espanyol va anomenar la "transició", el 
franquisme i els seus protagonistes vius i els seus delictes de genocidi ni prescriuen ni poden 
ser amnistiats per cap tipus de "llei de punt final". I més quan el el Govern Espanyol encara no 
ha demanat perdó al poble català per l’assassinat del seu President, democràticament escollit, 
Lluís Companys, quan el Govern alemany i el Govern francès ja ho han fet per la seva 
participació en la seva detenció. Una detenció que va portar al seu assassinat. Des d’instàncies 
internacionals, aquesta querella comença a esquerdar el mur d’impunitat del franquisme, 
contra el qual tantes persones i organitzacions de recuperació de la memòria històrica venim 
combatent des de fa anys. Per la Justícia, per la Veritat i per la Reparació dels danys causats als 
centenars de milers de víctimes del franquisme, contra la impunitat dels responsables dels 
crims d’aquells que encara són vius. 

En aquest sentit no podem oblidar totes les persones arenyenques que van morir durant la 
guerra ni aquelles que van ser assassinats, mitjançant l’afusellament, al camp de la Bota, ni totes 
les persones del poble que van ser represaliades amb penes de presó per creure en la 
democràcia. 

Parlem dels assassinats del polític arenyenc Josep Martí Martori, president d’UGT i ERC; d’en 
Joaquim Puig i Pidemunt, d’en Joan Mola Pidemunt, d’en Jaume Cabrera Omella, d’en Josep 
Canals Caparó, d’en Vicenç Carbó Arsó, d’en Vicenç Canyameres Colomé, d’en Jesús Rebollo 
Garcia i una llarga llista d’arenyencs i arenyenques amb noms i cognoms però anònims a la 
història. 

  

I també recordem i denunciem tots aquells arenyencs que van haver d’exiliar-se per haver 
defensat la llibertats; alguns d’ells foren Salvador Cusachs Nualart, en Josep Ma. Miquel Vergés, 
en Carles Castro Delgado, en Joan Aguilar Rosa, en Salvador Mola Pidemunt, en Mariano 
Galindo Úbeda, en Josep Ribugent Garriga, en Joan Vilaró Genís, en Francisco López Pérez, en 
Llucià Carreres Orquín, en Josep Mola Pidemunt, en Josep López Miquel, en Francesc Arcos 
Galindo, en Joaquim Pérez Úbeda, en Antonio López Requena, en Jose López Requena, en 
Miquel Aznar Solé, en Trifó Costa Guixà, la Catalina Garcia Roja, en Joaquim Cot Xifra o en 
Josep Corbera Cirera. 
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És per això condemnem la sublevació militar feixista del juliol del 1936, que concretament al 
Principat de Catalunya es va traduir en una ocupació militar i la destitució del Govern de la 
República  Catalana. 

Per l’exercici del dret a la veritat, el dret a la justícia efectiva i pel dret a la REPARACIÓ digne i 
no discriminatòria per les vulneracions causades als centenars de milers de víctimes del 
franquisme cal tenir memòria i des de les institucions fer costat i mostrar el nostre suport com 
avui esperem que fem tots aquells que pensem i denunciem el genocidi del règim franquista 
contra el poble català. 

Sotmesa aquesta moció  a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit del 
vot següent: 

 

Vots a favor: 5 vots de CiU, 3 vots del PSC, 1 vot Bloc Municipal, 1 ERC, 3 vots d’ICV i 1 vot 
CUP  

Vots en contra: 1 del PP per considerar que s’ha de sotmetre a la justícia espanyola i no a 
l’argentina. 

 

6.2 Moció presentada pels grup municipals d’ERC, PSC, ICV I la CUP  

Moció en defensa de RTVV 

  

Des d'Esquerra Republicana volem manifestar el nostre rebuig total i absolut a la decisió 
anunciada pel govern valencià de tancar la Ràdio Televisió Valenciana (RTVV). 

 
El tancament de la Ràdio Televisió Pública Valenciana és un atac al pluralisme informatiu contra 
una televisió publica de qualitat que es va crear l’any 1989 amb l’objectiu de garantir el dret a la 
informació, com a vehicle de difusió i promoció del valencià i com a element de vertebració 
territorial per al País Valencià. Amb el seu tancament, la societat valenciana es queda sense cap 
mitjà públic en la nostra llengua, ja que el govern valencià també s’ha encarregat de censurar 
les emissions de l’altra cadena que operava en la nostra llengua al País Valencià, TV3. 

 
La crisi del servei públic audiovisual és de gestió política, clarament induïda amb la finalitat 
d’ensorrar el gran mitjà comunicativament democratitzador en benefici econòmic i polític del 
sector privat afí als partits dels governs de torn. 

  

Cal no oblidar que la responsabilitat de l’actual estat de fallida de RTVV és únicament i 
exclusiva dels successius governs del PP, que l’han gestionat d’una manera ruïnosa, a través dels 
directors generals que han anat nomenant al seu gust, i que han introduït comissaris polítics 
per manipular la informació  que eixia de RTVV al seu gust, provocant que la major part de la 
societat valenciana deixés de sentir-se representada per un mitjà de comunicació que és seu. 

 
Sense uns serveis públics de mitjans de comunicació plurals, de qualitat, independents, 
rigorosos, professionals i al servei de la ciutadania no hi haurà ni benestar informativo-
comunicatiu ni qualitat democràtica. 
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El Govern popular valencià hauria d’acatar la sentència i readmetre els treballadors i 
treballadores de RTVV acomiadats. Recordar que la nul·litat de l'ERO està basat en la falta de 
criteris d’afectació i en la manipulació de les llistes d’afectats per tal d’acomiadar els 
treballadors per motius d’afiliació i proximitat política. 

 
Per acabar, manifestar el nostre suport als treballadors i treballadores de la Ràdio Televisió 
Valenciana i encoratjar-los a continuar lluitant per la defensa dels seus mitjans de comunicació 
públics. 

  

Per tot això exposat anteriorment, el Ple de l’Ajuntament d’Arenys de Mar pren els següents 
acords: 

  

Primer.- Manifestar el més ferm rebuig de l’Ajuntament d’Arenys de Mar al tancament de 
RTVV per la majoria absoluta del PP a les Corts Valencianes. 

  

Segon.- Instar el Govern de la Generalitat Valenciana i el president de la Generalitat, Alberto 
Fabra, a la negociació de les parts per trobar una sortida negociada per al manteniment de la 
radiotelevisió valenciana. 

  

Tercer.- Exigir que la nova RTVV sigui allò per al que va ser creada, una veritable TV pública, 
independent, plural i en valencià. 

  

Quart.- Exigir la retirada del Decret llei pel qual es nomena el director general i els membres 
del Consell d’Administració saltant-se les Corts Valencianes. 

  

Cinquè.- En el cas que l’actual govern valencià no tingui la voluntat per mantenir RTVV, exigir 
la dimissió i convocatòria d’eleccions a les Corts Valencianes per deixar pas a un nou govern 
que sí que mantingui una institució de tots els valencians i valencianes. 

  

Sisè.- Notificar aquests acords a la Presidència de les Corts Valencianes i a la Presidència de la 
Generalitat Valenciana.     

 

El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta literalment el 
que segueix:  

Tancar el servei públic de ràdio i televisió valencianes és un atemptat en tota la regla contra el 
conjunt dels valencians.  

 

I tot això per defensar l’estat del benestar, deia el president Fabra. Recordem, però, que el PP 
valencià té més de cent polítics implicats en casos de corrupció, molts dels quals asseguts a les 
corts. I no oblidem Gürtel o Bankia, que ara passen factura a tothom. Sembla com que l’estat 
del benestar només sigui el benestar de les oligarquies polítiques valencianes. 
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Amb el PP ha desaparegut, doncs, la ràdio i la televisió pública valenciana. Ho podem sumar a 
la desaparició de la banca pròpia, a la incapacitat de reclamar i fer el corredor mediterrani, a 
l'atac constant contra la llengua a l'escola, al desballestament de la sanitat, a la construcció de 
l'aeroport de Castelló, a decisions irresponsables com la d'autoritzar el projecte Castor, a 
l'ocultament i la persecució de les víctimes innocents del metro, i a la complicitat amb 
l'extrema dreta més feixista... Quantes tristes medalles per al govern valencià. 

Amb urgència, ens cal la independència del Principat per construir la independència dels Països 
Catalans, única sortida efectiva per evitar aquest desmantellament constant de les estructures 
que ens els diferents territoris havíem creat per sentir-nos i viure en valencià, que és una 
manera de ser català. 

 

Sotmesa aquesta moció  a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit del 
vot següent: 

 

Vots a favor: 5 vots de CiU, 3 vots del PSC, 1 vot Bloc Municipal, 1 ERC, 3 vots d’ICV i 1 vot 
CUP  

Vots en contra: 1 del PP  

  

6.3 Moció arran dels fets de Lampedusa, del Fons Català de Cooperació al 
Desenvolupament i el municipi d’Arenys de Mar. 

  

El Fons Català de Cooperació al Desenvolupament, a través de la Comissió de 
Codesenvolupament, lamenta els tràgics fets ocorreguts a Lampedusa els passats 4 i 11 
d’octubre de 2013, que han marcat un punt d’inflexió en les conseqüències de l’intent 
d’arribada d’immigrants a Europa. Es calcula que del primer naufragi patit per més de 500 
persones, es van trobar més de 339 persones mortes i se’n van aconseguir salvar només 155. 
El segon naufragi, que va tenir lloc només una setmana després, va afectar més de 250 
persones, de les quals la majoria van ser rescatades, tot i que va provocar la mort de més de 
34 persones, entre les quals 10 menors. 

  

En definitiva són centenars de persones que se sumen a les més de 1.500 que, segons les 
Nacions Unides, desapareixen cada any al Mediterrani fugint de les dificultats econòmiques i, 
cada vegada més, polítiques dels seus països buscant un futur millor en la idealitzada Europa. 
No es pot obviar el drama més proper que té lloc a les costes de l’Estret de Gibraltar, on 
aquest any han sucumbit més de dues-centes persones. 

  

Per tot això, des del Fons Català de Cooperació al Desenvolupament i amb la complicitat de la 
Regidoria de Cooperació i Solidaritat de l’Ajuntament d’Arenys de Mar, com a membre soci 
del FCCD que és, proposa al Ple de l’Ajuntament d’Arenys de Mar l’aprovació dels següents 
ACORDS: 

  

Primer: Condemnar la lamentable notícia i reflexionar sobre les actuals polítiques migratòries 
i les seves conseqüències sobre els més desafavorits. 
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Segon: Exigir responsabilitats en els assumptes d’immigració i demanar explicacions als poders 
públics, des de la Unió Europea, fins als estats membres, passant pels ajuntaments dels nostres 
municipis, exigint respostes a cada institució en funció del seu grau de responsabilitat en 
matèria d’immigració: 

- A la Unió Europea, que activi les mesures necessàries per finalitzar aquests accidents i aturar 
els centenars de morts a la Mediterrània. 

- A l’Estat espanyol, que prengui partit en polítiques migratòries, ja que és la destinació de 
molts emigrants que perden la vida cada any mentre creuen l’estret de Gibraltar. 

- A la Direcció General d’immigració de la Generalitat de Catalunya, que advoqui perquè els 
processos migratoris no acabin de manera tràgica. 

  

Tercer: Posar en valor les propostes que busquen revertir aquest fenomen, com la 
cooperació i el codesenvolupament, impulsades des del Fons Català, que ofereix l’espai de 
coordinació i concertació per a aquesta matèria als ajuntaments membres. 

  

Quart: Donar suport als governs locals que promouen tant les relacions amb els països 
empobrits a través de projectes de cooperació al desenvolupament, com polítiques d’inclusió i 
cohesió social al municipi. 

  

Cinquè: Comunicar als ens supramunicipals corresponents aquests acords així com al mateix 
Fons Català de Cooperació al Desenvolupament. 

 

El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta literalment el 
que segueix: Sens dubte els fets de Lampedusa, que són per extensió els fets de la 
Mediterrània, no deixen de ser la visualització més clara que la crisi que patim és estructural i 
que Europa està collint allò que va sembrar fins als anys 60 al continent africà. Avui en aquest 
ple ja s’ha parlat del que suposa fer una transició no al gust de la majoria sinó al gust de qui 
mana. I, quan parlem diàriament de fets tràgics al Mediterrani també estem parlant d’una 
transició feta només al gust del colonitzador. Ras i curt: a partir del segle XVIII i fins a mitjans 
segle XX la metròpoli europea va esprémer fins on va poder els recursos productius, població 
inclosa, de la majoria de països africans. I quan en va tenir prou i li sortia més car reprimir la 
població autòctona que el que en treia, van desaparèixer deixant territoris devastats i sense 
recursos amb unes oligarquies emergents que havien après molts apunts de les oligarquies 
europees. I ara, estem pagant això. Amb quin dret li podem dir a un marroquí, gambià, guineà, 
maurità, argelí, etc, que aquí no els volem? Pot sobtar aquesta interrogació, però aquesta 
pregunta és la resposta a perquè el Mediterrani és un viatge sense retorn per a molts africans. 
Entrar legalment a Europa, viure il·legalment a Europa, tot és possible, però té un preu massa 
car. És per això que de fets de Lampedusa en tenim quasi cada setmana. I per corregir-ho 
només tenim una solució: començar per assumir responsabilitats europees per la situació 
actual i de subdesenvolupament de molts estats africans i aportar recursos, no diners, per 
poder reconstruir tot el teixit social i productiu per evitar que el Mediterrani sigui no la tomba 
per a molts companys de l’altre costat de la riba i només un mar que uneix dos continents. 

  

Sotmesa aquesta moció  a votació, s’aprova per unanimitat. 

  

6.4 Moció efectes del tifó Hayian a Filipines.  
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El passat divendres 8 de novembre de 2013, sis illes de l’arxipèlag de Filipines varen patir el pas 
del tifó Hayian, que, amb una virulència de 5 sobre 5 a l’escala Saffir-Simpson, va ocasionar 
considerables danys a les ciutats i zones rurals de la regió.  

  

Es considera el pitjor desastre natural que ha patit el país i, tot i que encara no hi ha dades 
definitives de la magnitud, es calcula que han perdut la vida més de 10.000 persones i hi ha 
innombrables desapareguts. Segons les Nacions Unides, es calcula que hi ha 620.000 persones 
desplaçades i més de 9,5 milions de persones afectades.  

  

La comunitat internacional ha iniciat la mobilització per tal que els organismes humanitaris de 
Nacions Unides i altres organitzacions es coordinin amb el govern de Filipines per donar 
resposta a l’emergència amb la màxima rapidesa. Tot i que el territori de Filipines es veu 
castigat per una mitjana de 20 tifons cada any, la catàstrofe en aquesta ocasió requereix 
mesures excepcionals.  

  

Com a membre-soci del Fons Català de Cooperació al Desenvolupament  que és l’Ajuntament 
d’Arenys de Mar, la Regidoria de Cooperació Internacional i Solidaritat se suma a la crida que 
aquest fa als ajuntaments catalans a participar de la resposta d’emergència  als efectes del tifó 
Hayian al seu pas per Filipines i a actuar en conseqüència en la mesura de les seves possibilitats 
i voluntats. 

  

Davant aquesta situació es proposa al Ple d’aquest Ajuntament els següents acords: 

  

Primer.- Solidaritzar-se amb població afectada pel tifó Hayian. 

  

Segon.- Participar econòmicament a apaivagar aquests efectes amb 1.000,00€. 

  

Tercer.- Vincular el 50% d’aquesta aportació econòmica amb Creu Roja tan bon punt ens 
facilitin aquests les dades legalment previstes per fer-ho possible i l’altre 50% amb el Fons 
Català de Cooperació al Desenvolupament com a aportació al projecte “2626. RESPOSTA ALS 
EFECTES DEL TIFÓ HAYIAN A FILIPINES”. 

  

Quart.- Fer les gestions oportunes i els tràmits burocràtics corresponents. 

  

Cinquè.- Comunicar a les parts aquest acord de Ple. 

  

Sotmesa aquesta moció  a votació, s’aprova per unanimitat. 

  

6.5 Moció Dia Internacional contra la Violència vers les Dones, 25 de novembre. 
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Atès que es considera convenient la proclamació d’un manifest amb motiu del 25 de 
novembre, Dia Internacional contra la Violència vers les Dones. 

  

Atès que a la nostra vila hi ha una entitat, l’Associació de Dones per la Igualtat, d'Arenys de 
Mar, que té com a objectius afavorir la NO violència envers les dones i la igualtat  en drets i 
deures entre homes i dones, que ha elaborat un Manifest propi per commemorar aquest Dia 
Internacional. 

  

Vist l’escrit presentat per la Regidora d’Igualtat, Maribel Illescas i Sánchez, a aquests afectes i 
que s’adjunta.  

  

Es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Arenys de Mar l’aprovació dels següents acords:  

  

Primer.- L'adhesió de totes i tots els membres representants d’aquest consistori al Manifest 
que a aquest efecte ha elaborat l’Associació de Dones per la Igualtat, d’Arenys de Mar. 

  

Segon.- Comunicar el resultat d’aquesta proposta a l’entitat, Associació de Dones per la 
Igualtat, d’Arenys de Mar, amb seu a la riera Pare Fita, 31, CC Calisay, despatx d’entitats, 
08350 Arenys de Mar. 

 

El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta literalment el 
que segueix: A casa nostra i en ple segle XXI podem afirmar que les formes de violència 
masclista que pateixen les dones van en augment i que tots els drets aconseguits després de 
tants anys de lluita i patiment estan ara més debilitats que mai.  

  

És la violència de les 1000 cares: són les dones qui cobren menys diners per fer les mateixes 
feines que els homes, són les dones qui fan les feines més precàries, són les dones qui pateixen 
l’assetjament sexual a la feina, són les dones qui les acomiaden per ser mares, són les dones qui 
cobren les pensions de viudetat més baixes, són les dones qui aguanten la majoria de les llars, 
són les dones qui pateixen maltractaments físics i psicològics per part dels homes i són les 
dones les víctimes mortals de la violència masclista. Al Principat de Catalunya ja ha hagut dones 
assassinades per la seva parella i moltes altres viuen silenciades i amb l’ai al cor.  

  

Aquesta és la societat que tenim. I malgrat el reconeixement legal de la igualtat de drets entre 
els homes i les dones, amb això no n’hi ha prou per canviar el model patriarcal. Tenim 
mecanismes per ajudar a una dona maltractada. Però cal anar molt més enllà i crear 
estratègies, un canvi de soca-rel perquè la dona no sigui maltractada. Amb la crisi, per 
exemple, la Llei dels drets de les dones contra la violència masclista ha quedat reduïda a una 
simple declaració propagandística, amb la disminució dràstica de recursos públics per atendre 
els casos de violència masclista que van en augment. 

  

Sotmesa aquesta moció  a votació, s’aprova per unanimitat. 
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6.6 Moció 

  

Moció que presenta el grup municipal del PP d’Arenys de Mar en suport i 
solidaritat amb les víctimes del terrorisme. 

  

Atès que el passat dilluns 21 d’octubre de 2013 el Tribunal Europeu de Drets Humans amb seu 
a Estrasburg ha decidit derogar l’anomenada Doctrina Parot. 

  

Atès que la coneguda com a Doctrina Parot es basa en un dictamen del Tribunal Suprem de 
febrer de 2006 que donava resposta a la situació que, malgrat que les penes imposades per 
delictes de terrorisme i assassinat amb agreujants fossin de centenars d’anys, a la pràctica es 
produïa que terroristes, assassins múltiples i/o violadors multireincidents sortien al carrer amb 
penes molt més reduïdes.  

  

Com diem, l’any 2006 es va produir un canvi substancial pel qual l’execució de la totalitat d’una 
condemna comença per la pena més greu i els beneficis s’apliquen individualment per a cada 
una d’elles i no sobre el màxim legal de 30 anys de reclusió. D’aquesta manera, un cop 
complerta la pena més greu, s'ha de complir la següent i així successivament fins al final del 
límit legal, que efectivament serien aquests 30 anys, cosa que evitava la sortida de la presó de 
reclusos amb condemnes especialment greus. 

  

Atès que la sentència del Tribunal Europeu de Drets Humans suposa la posada en llibertat de 
terroristes com Inés del Rio Prada, membre del Comando Madrid d’Eta, que va participar a 
l’assassinat de 24 persones, entre ells el que va causar la mort de 12 Guàrdies Civils a la plaça 
de la República Dominicana de Madrid el 14 de juliol de 1986, i en el qual, a més, van resultar 
ferides de diversa consideració gairebé un centenar de persones més. 

  

Atès que, a més més d’aquesta sanguinària terrorista, l’aplicació de la decisió del Tribunal 
d’Estrasburg pot significar la sortida de presó abans de complir els 30 anys de pena màxima 
permesa en el nostre ordenament jurídic de 70 terroristes més en els propers anys, entre ells 
l’inductor de l’atemptat més greu patit mai a Catalunya, el d’Hipercor a Barcelona, Santiago 
Arrospide Sarasola, “Santi Potros” i cap de l’aparell executor d’ETA. 

  

Atès que fins a 14 associacions de víctimes han rebutjat la sentència del Tribunal d’Estrasburg i 
demanen al Govern espanyol que faci tot el possible per evitar la sortida massiva de terroristes 
i assassins multireincidents al carrer abans d’haver acomplert els 30 anys màxims legals 
d’estada a presó.  

  

Atès que les víctimes són en si mateixes un exemple democràtic no només pel dolor patit sinó 
també per no haver actuat mai per venjança prenent-se la justícia pel seu compte. 

  

Atès que l’Ajuntament d'Arenys de Mar no té capacitat per fer que es canvii el que ha decidit 
el Tribunal d’Estrasburg però sí que podem manifestar el nostre suport i la nostra solidaritat a 
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qui en aquests moments més està patint aquesta decisió, que són les víctimes dels atemptats i 
les actuacions criminals d’aquests a qui es vol garantir uns drets que ells no van respectar a les 
seves víctimes. 

  

Atès que tant a Catalunya com a la resta d’Espanya hi ha diferents Associacions de Víctimes i 
Familiars de Víctimes del Terrorisme. 

  

Proposem al Ple l'adopció dels següents acords: 

  

1.- Expressar el suport, el reconeixement i la solidaritat a les víctimes del terrorisme i de 
manera expressa a l’Associació Catalana de Víctimes d'Organitzacions Terroristes de 
Catalunya en aquests moments tan durs per a ells. 

  

2.- Instar als Ministeris de l’Interior i de Justícia a fer tot el legalment possible per evitar una 
sortida massiva de terroristes i altres assassins de la presó fins que no compleixin el màxim 
legal establert de condemna. 

  

3.- Comunicar aquests acords al ministre de l’Interior, al ministre de Justícia i a les 
Associacions de Víctimes del Terrorisme.  

  

La regidora Sra. Moreno manifesta literalment el que segueix:  

  

La doctrina Parot vulnera l’article 5 de la Convenció Europea dels Drets Humans, que recull el 
Dret a la llibertat i a la igualtat, però també vulnera l’article 9 de la Constitució espanyola que 
prohibeix la retroactivitat de les disposicions sancionadores no favorables o restrictives de 
drets individuals, el principi de la reformatio in peius.  

  

La Doctrina Parot vulnera el principi de legalitat penal i el Dret fonamental a la llibertat recollit 
a la CE en què tant s’escuda el PP per impedir que es duguin a terme altres voluntats 
democràtiques de la societat.  

  

Ha hagut de ser el Tribunal d’Estrasburg el que posi fi a una interpretació partidista i subjectiva 
imposada pel TS i avalada pel TC.  

  

A més en el nostre estat de benestar i en les societats occidentals, les penes privatives de 
llibertat existeixen entre altres coses per aconseguir la rehabilitació dels condemnats i així ho 
estableix el CP i el Dret Penitenciari, i en definitiva és un dels pilars del sistema democràtic.  

  

Si tan malament està el nostre sistema penitenciari, que és incapaç de rehabilitar els presos, 
ens hem de plantejar un altre problema i ara mateix l’únic que pot fer alguna cosa per canviar-
ho és el govern del PP a Espanya, que té majoria absoluta, però que sembla que està més 
preocupat a limitar els drets dels ciutadans amb el projecte de llei de seguretat, que a protegir 
drets fonamentals com són la llibertat i la protecció de la democràcia.  
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Aquesta moció atempta contra la decisió del màxim Tribunal de Drets Humas Europeu que ha 
dictat una resolució que ha significat un revés jurídic de la doctrina Parot, per partidista i 
subjectiva i per atemptar contra els principis fonamentals recollits  a la CE. No tot s’hi val i el 
TEDH ho ha demostrat.  

  

Una vegada més el PP fa una cosa del tot reprovable, com és la utilització partidista de les 
víctimes del terrorisme, perquè malauradament, de víctimes del terrorisme, n’hi ha de molts 
partits i ideologia política. 

  

Vostès poden demanar el que vulguin, però no utilitzin el dolor de les víctimes del terrorisme, 
per respecte a elles mateixes i a tota la societat que vam patir aquests atacs injustificats contra 
persones. 

  

La sentència del TEDH és una invitació que el PP abandoni una política penitenciària en relació 
amb ETA que tants rèdits electorals li ha donat, lliçó que amb la presentació d’aquesta moció 
per part del PP d’Arenys de Mar ens demostren que no han après, i també ens demostren el 
poc respecte vers una sentència vinculant que Espanya està obligada a complir.    

 

El regidor Sr. López en representació del grup municipal d'ICV manifesta literalment el que 
segueix: 

 

El grup municipal d’ICV votarà en contra d’aquesta moció.  

I una vegada més ens sap greu haver de tractar un tema en el que l’Ajuntament d’Arenys de 
Mar no té cap competència, tal com apunta la mateixa moció. Tot i així entenem que és un 
tema prou sensible i si se’ns demana donarem la nostra pròpia opinió. 

Estem a favor en el primer punt dels acords proposats, ja que nosaltres també donem suport i 
estem al costat de les víctimes del terrorisme i de totes aquelles de diferents actes violents, 
sigui quina sigui la motivació política que els pugui haver desencadenat. I en aquest aspecte, i 
per desgràcia, el nostre partit té una llarga experiència de persecució, repressió, tortura i mort 
violenta per part d’alguns dels que ens ha precedit i que van lluitar per la llibertat i per uns 
ideals polítics i en els que el seus torturadors i assassins encara no han passat per la justícia de 
manera que han quedat com a fets impunes fins el moment. Rebutgem la violència en totes les 
seves formes. Però també rebutgem la manipulació política que partits com el PP volen fer 
d’algunes associacions de víctimes del terrorisme, o les manifestacions fetes per alguns 
dirigents d’aquestes associacions, no posem en dubte la seva representativitat, però el nombre 
de víctimes no associades és tan gran que les institucions i alguns medis de comunicació no 
haurien de posar en boca de milers de persones les declaracions d’unes poques, això sí que no 
ho trobem just. 

Ara bé, no estem d’acord en el segon punt proposat, ja que es vol instar als Ministeris 
d’Interior i Justícia a no complir o a anar en contra d’una sentència feta pel Tribunal Europeu 
dels Drets Humans. Aquest tribunal ha conclòs per unanimitat que l’anomenada doctrina 
Parot, elaborada per l’Audiència Nacional i el Tribunal Suprem i emparada pel Tribunal 
Constitucional, ha suposat una detenció il·legal d’una persona des del 3 de juliol del 2008 fins a 
l’actualitat, per vulneració de l’article 5 del Conveni Europeu dels Drets Humans i si han pres 
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aquesta decisió és perquè els seus magistrats han considerat que era la millor manera de 
protegir els drets humans d’aquesta persona, i per tant contra els drets humans a nosaltres no 
ens trobaran mai. Amb aquesta sentència del tribunal d’Estrasburg les víctimes no han perdut 
ni la veritat, ni la justícia, ni la dignitat ni la reparació. Amb la posada en llibertat d’alguns 
presos terroristes d’ETA, el GRAPO o el GAL, no se’ls exculpa, ni s’anul·la el reconeixement a 
la dignitat de les víctimes, ni esborra la injustícia de la seva victimització. 

Els Drets Humans no són negociables, s’apliquen a tothom. Aquesta és la diferència entre els 
demòcrates, i la barbàrie, la violència, el terrorisme. La Doctrina Parot atemptava contra els 
drets humans de determinats presos, i com dèiem els Drets Humans són inherents o haurien 
de ser-ho a tot ser humà en una societat civilitzada. Cal també pensar quin tipus de societat 
volem,  perquè serveix la presó?, en les societats democràtiques, aquesta té la funció de 
reinserció i resocialització; amb la doctrina Parot aquesta funció desapareixia. 

Defensem els drets humans i rebutgem tot acte violent, ens solidaritzem amb les víctimes del 
terrorisme però no acceptem que es jugui amb elles ni se’ls intenti manipular políticament. Les 
víctimes no són patrimoni de ningú. 

El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta literalment el 
que segueix:  ·        a diferència de la resta de mocions presentades en aquesta sessió plenària, 
en les quals ens hi hem adherit o hi hem votat a favor, en aquest cas no serà així. I no serà així 
perquè des de la CUP tenim plena confiança en la condició humana i, per tant, si algú, a ulls de 
les lleis, que no del dret, ha comès quelcom punible, ha de tenir tot el dret de rectificar si 
aquest fos el cas. Per tant, commutar penes de presó és un recurs per accelerar la reinserció 
social d’una persona presa. Aquest és el primer motiu que ens fa votar en contra de la moció 
presentada pel PP. 

El segon aspecte que desaprovem és el fet de reconèixer únicament i exclusiva que les víctimes 
només ho són d’un costat. Tal com va dir el regidor Almansa quan al ple de juliol la CUP vam 
presentar la moció, com la d’avui, de suport a la querella presentada contra l’Estat espanyol 
pels crims del franquisme, doncs votarem en contra de la moció perquè no es reconeix que en 
el procés d’alliberament nacional i social del País Basc hi ha hagut víctimes per ambdós costats. 
La solució d’aquest conflicte passa, sens dubte, per el reconeixement del conflicte i, també, de 
les víctimes, de tots els costats. 

Per tot plegat, la CUP votarem en contra d’aquesta moció. 

Sotmesa aquesta moció  a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit del 
vot següent: 

 

Vots a favor: 5 vots de CiU, 3 vots del PSC i 1 del PP 

Vots en contra: 1 vot Bloc Municipal, 1 ERC, 3 vots d’ICV i 1 vot CUP  

  

6.7 Moció 

  

Moció que presenten els grups municipals d’ICV de l’Ajuntament d’Arenys de Mar 
sobre el servei públic d’aigua. 
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Atès que la situació de crisi i les retallades en els drets laborals i socials estan provocant un 
increment de l’atur sense protecció social, de les desigualtats de renda i del risc de pobresa. 

  

Atès que aquesta situació està provocant que un nombre creixent de persones tinguin 
dificultats o impossibilitat d’accedir als consums bàsics d'aigua potable, com ho demostren 
l'augment d'expedients de talls d’aigua produïts. 

  

Atès que els processos de privatització de les infraestructures hídriques en un any han 
comportat un encariment en les tarifes. 

  

Atès que actualment les despeses dels subministraments de la llar s'han incrementat mentre 
que la renda disponible de les famílies s'ha vist reduïda dràsticament, i que no existeix un preu 
social en els subministraments mínims d’aigua, ni existeix la prohibició a les empreses 
subministradores de tallar l’aigua per manca d’ingressos. 

  

Atès que mentre ajuntaments i entitats socials han hagut d’incrementar les partides d’ajudes 
destinades a urgència social i concretament les referides al pagament de factures de serveis 
bàsics, les grans companyies de subministrament continuen obtenint beneficis milionaris i 
ordenant el tall de subministraments. 

  

Per tal de promoure, de manera immediata, les actuacions necessàries per fer efectiu el dret 
humà a l'aigua, el grup municipal ICV-EUiA-EPM d’Arenys de Mar proposa els següents 
ACORDS: 

  

PRIMER. Que l'Ajuntament d'Arenys de Mar adopti el compromís de revisar durant l’any 
2014 les tarifes del servei domiciliari d'aigua sota criteris d’estalvi d’aigua I amb criteris socials 
dins els límits que marqui la llei.  

  

SEGON.- Regular un protocol d’actuació entre l’empresa concessionària i les diverses àrees 
de l’Ajuntament (Serveis Socials, Serveis Econòmics i Serveis Tècnics) per evitar que persones 
que són ateses a Serveis Socials per motius de dignitat, no vegin tallada l’aigua per causa 
d’impagament.  

 

TERCER.- Iniciar l’estudi  de polítiques tarifàries que garanteixin l'accés mínim gratuït i 
universal.  

  

QUART.- Demanar a la concessionària Sorea, que té el monopoli de subministrament de 
l'aigua en alta al Maresme del Nord i en baixa a la nostra població, que presenti una auditoria 
dels comptes anuals del servei de proveïment d'aigua potable a Arenys de Mar, així com de les 
inversions realitzades.  

  

CINQUÈ.- Comunicar els acords d'aquesta moció a tots els departaments implicats d'aquest 
Ajuntament, a la concessionària Sorea, i a l'oficina de l'ORGT de la Diputació de Barcelona a la 
nostra vila.    
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El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta literalment el 
que segueix: el juliol de  2011, en el marc de les Lleis Òmnibus, s’aprovava al Parlament la 
pujada d’un 8,5% del cànon de l’aigua i s’obria la porta de bat a bat a la privatització de la gestió 
d’aquest servei. 

 

I així, un any després s’externalitzava la gestió del servei amb la privatització d’ATLL i amb unes 
clares conseqüències pels maresmencs, que hem patit un encariment encara més gran. I com 
sempre, perquè la crisi és com una ceba, que té diferents capes i hi ha algú que pateix abans les 
conseqüències de la privatització. Cada cop un grup més gran de la població se li talla el 
subministrament d’aigua per impagaments. Per tant, l’administració empara que l’empresa que 
gestiona el servei pugui deixar sense aigua a una família. Aquí recordem, malgrat l’obvietat, que 
l’aigua, com a primer ús és la necessitat que com humans tenim per viure. 

  

És per això, i perquè pensem que els recursos públics no s’han de privatitzar mai, perquè 
afecta l’usuari, però també les pròpies arques municipals, doncs per tot això votarem a favor 
de la moció. 

  

 Sotmesa aquesta moció a votació, s’aprova per unanimitat. 

  

6.8 Moció 

  

Moció que presenta el grup municipal de la CUP 

  

Pla local d’habitatge per poder fer, quan sigui possible, un reglament d’habitatges 
buits. 

 

La Generalitat de Catalunya, a la Llei 18/2007, de 28 de desembre, del dret a l’habitatge, en el 
seu article 3 apartat d) estableix la definició d’habitatge buit com:  

  

“ l’habitatge que roman desocupat permanentment, sense causa justificada, per un termini de 
més de dos anys. A aquest efecte, són causes justificades el trasllat per raons laborals, el canvi 
de domicili per una situació de dependència, l’abandonament de l’habitatge en una zona rural 
en procés de pèrdua de població i el fet que la propietat de l’habitatge sigui objecte d’un litigi 
judicial pendent de resolució.” 

  

Atès que des de la CUP reiteradament hem demanat la redacció d’un Pla local d’habitatge. 

  

Atès que amb el coneixement d’aquestes dades l’Ajuntament podria incentivar  polítiques de 
lloguer per als habitatges desocupats. 
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Atès que aquest Pla local d’habitatge ha de fer un cens de tots els habitatges de la vila i que, 
consegüentment, amb aquesta informació podríem conèixer els habitatges permanentment 
buits. 

  

Atès que el dret a l’habitatge és un dret fonamental de les persones i la seva funció és viure-hi i 
no pas ser objecte d’especulació econòmica. 

  

Atès que cada cop hi ha més arenyencs que pateixen desnonaments. 

  

Atès que hi ha un gran nombre de pisos buits propietat d’entitats financeres i de societats i 
promotores immobiliàries. 

  

Atès que no s’està aplicant, perquè la llei no ho permet, el recàrrec que preveuen les nostres 
Ordenances fiscals per als habitatges permanentment buits. 

  

Atès que la penalització fiscal a través de l’IBI seria una bona mesura per motivar les entitats 
bancàries i promotores urbanístiques a introduir aquests habitatges buits al mercat de lloguer a 
preus assequibles. 

  

Atès que durant les diferents fases d’aprovació del nou POUM, quan des de la CUP vam 
reclamar redactar un Pla local d’habitatge se’ns va respondre que primer calia aprovar 
definitivament el nou text del POUM. 

  

Atès que el nou text està pendent de publicació al DOGC i que això serà imminent 

  

És per aquest motiu que el Grup municipal de la CUP proposem al Ple Municipal l’adopció dels 
ACORDS següents: 

  

Primer.- Sol·licitar a la Diputació de Barcelona la redacció d’un Pla local d’habitatge. 

  

Segon.- Que l’Ajuntament d’Arenys de Mar insti el govern de l’Estat espanyol a desenvolupar 
el reglament que determini el concepte d’habitatge desocupat a efectes fiscals. 

 

Tercer.- Que l'Ajuntament d'Arenys de Mar insti a la Federació de Municipis de Catalunya 
/FMC) i a l'Associació Catalana de Municipis i comarques (ACM) perquè facin les gestions 
pertinents davant qui en tingui competències per tal que es regulin els habitatges buits a efectes 
fiscals. 

  

Sotmesa aquesta moció  a votació, s’aprova per unanimitat. 

  

El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
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 Vist i plau                                                                    La secretària per delegació  

L’alcalde  

  

  

  

  

Estanislau Fors Garcia                                                 Teresa Icardo Paredes  

  

 
 


